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Br.0052.3.4.2011 
 

Protokół nr 4/11 
z posiedzenia Komisji  Bezpieczeństwa Publicznego, Ochrony 

Przeciwpożarowej, Przeciwpowodziowej i Zapobiegania Innym 
Zagrożeniom Rady Powiatu  w Kielcach  

z dnia 13 września 2011 r. w godz. od 13.00-13.50,  
w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego  w Kielcach 

 

Przewodniczący Komisji Ireneusz Żak  o godz. 13.00 otworzył 
posiedzenie komisji i powitał przybyłych radnych oraz  gości:  pana  Michała 
Godowskiego -  członka Zarządu Powiatu oraz panią  Marię Klusek –Skarbnik 
Powiatu .             

Na podstawie listy obecności stwierdził, iż w obradach uczestniczy  6 członków 
komisji, co stanowi guorum do podejmowania prawomocnych wniosków.                                                            

Lista obecności radnych stanowi załącznik do protokołu 

Następnie Przewodniczący Komisji zwrócił się  z pytaniem do radnych, czy 
zgłaszają uwagi lub wnioski do porządku obrad?  Nikt z radnych nie zgłosił 
uwag i pytań. 

Komisja jednogłośnie zaaprobowała porządek obrad w następującym 
brzmieniu: 

1. Informacja o postępach realizacji zadań zawartych w „Wieloletnim Planie 
Inwestycyjnym Powiatu Kieleckiego na lata 2011 – 2015” wg stanu na dzień 
30.06.2011r. 

2. Informacja z wykonania budżetu  Powiatu Kieleckiego za  I półrocze 2011r. 
3. Informacja o kształtowaniu się wieloletniej prognozy, w tym  o przebiegu 

realizacji przedsięwzięć, o których mowa w art. 226 ust. 3 z dnia 27 sierpnia 
2009 r. o finansach publicznych. 

4. Omówienie i zaopiniowanie pozostałych projektów materiałów i uchwał na 
najbliższą sesję Rady Powiatu w tym projektów uchwał w sprawie: 
1) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Kieleckiego na lata 2011-2030, 
2) zmian w budżecie powiatu na 2011 rok,  
3) udzielenia pomocy finansowej i rzeczowej  dla Miasta Kielce, 
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4) wyrażenie zgody na przekazanie w drodze darowizny na rzecz Gminy 
Chęciny, nieruchomości położonej w obrębie Starochęciny gm. Chęciny, 
oznaczonej jako działka Nr 133/12, stanowiącej własność powiatu 
kieleckiego, 

5) zmiany Uchwały Nr II/13/10 Rady Powiatu w Kielcach z dnia 20 grudnia 
2010r.  w sprawie ustalenia składu osobowego Komisji Rewizyjnej Rady 
Powiatu  w Kielcach oraz wyboru jej przewodniczącego, 

6) rozpatrzenia wyników kontroli dokonanej przez Komisję Rewizyjną Rady 
Powiatu   w Kielcach,  

7) rozpatrzenia skargi na Starostę Kieleckiego. 
5. Sprawy różne.  

 
 
Ad. 1   

Informacja o postępach realizacji zadań zawartych w „Wieloletnim Planie 
Inwestycyjnym Powiatu Kieleckiego na lata 2011 – 2015” wg stanu na dzień 
30.06.2011r. 

Maria Klusek, Skarbnik Powiatu - wyjaśniła, że WPF wynika z budżetu i w obu 
dokumentach są te same dane tylko w innych układach. Jest  pierwszym 
krokiem  w kierunku budżetu zadaniowego gdzie wyeksponowane są zadania 
inwestycyjne  z  budżetu  w postaci działów, rozdziałów  i  ujęte w WPF są już  
jako poszczególne zadania.  Materiały w postaci WPF i budżetu podlegają 
ocenie RIO.   

Komisja przyjęła bez uwag w/w  informację do wiadomości. 

 

Ad.2 

Informacja z wykonania budżetu  Powiatu Kieleckiego za  I półrocze 2011r. 

Maria Klusek, Skarbnik Powiatu – wykonanie strony dochodowej jest na 
poziomie 40 %.  Gdzie wykonanie jest mniejsze wiąże się z inwestycjami                      
z zaangażowaniem środków unijnych i środków z gmin. Jej realizacja jest 
mniejsza ponieważ płatności  realizowanych inwestycji występują dopiero w III 
lub IV kwartale. Również realizacja tych zadań zwiążę się ze stroną wydatkową, 
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która jest zrealizowana  w 34 %. W podsumowaniu realizacja działów                                   
i rozdziałów przebiega prawidłowo. 

Komisja przyjęła bez uwag w/w  informację do wiadomości. 

 

Ad.3 

Informacja o kształtowaniu się wieloletniej prognozy, w tym  o przebiegu 
realizacji przedsięwzięć, o których mowa w art. 226 ust. 3 z dnia 27 sierpnia 
2009 r. o finansach publicznych. 

Komisja przyjęła bez uwag w/w  informację do wiadomości. 

 
Ad.4 
Omówienie i zaopiniowanie pozostałych projektów materiałów i uchwał na 
najbliższą sesję Rady Powiatu 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że Komisja jest prawomocna do 
opiniowania  uchwał. 
 
Następnie radni omawiali  projekty uchwał  w sprawie;                 
 

1) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Kieleckiego na lata 2011-2030, 

2) zmian w budżecie powiatu na 2011 rok 

Maria Klusek Skarbnik Powiatu – są to dwa dokumenty ze sobą ściśle związane. 
Stanowisko  Kolegium RIO jest takie , że jeśli narusza się limity to należy 
dokonać zmian  w WPF.   Otóż  w DPS w Łagiewnikach nadal prowadzone są 
inwestycje pn.:  modernizacja budynku głównego. Z tej inwestycji pozostała 
kwota 400 tys. zł.   Natomiast aktualnie realizuje się zadanie inwestycyjne  
gdzie jest porządkowany terenu wokół DPS i wymiana sieci wodociągowej.              
W związku z tym kwotę 400 tys. zł. z modernizacji budynku przenosi się na 
budowę instalacji i to jest już naruszenie limitu. Kolejna sprawa tj. budowa hali 
sportowej w Łopusznie - już wiadomo, że zaplanowanie środki na budowę nie 
zostaną wykorzystane i są to środki własne. W związku z tym naruszając limity 
należy zmienić WPF.  
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Radni nie zgłosili uwag do ww. projektu uchwały i zaopiniowali go pozytywnie. 

 

3) udzielenia pomocy finansowej i rzeczowej  dla Miasta Kielce 

Maria Klusek, Skarbnik Powiatu –budowa siedziby Starostwa realizowana jest        
w nieskanalizowanej części miasta Kielc. Dla zapewnienia możliwości 
odprowadzenia ścieków z realizowanego budynku koniecznym jest 
wybudowanie kanału sanitarnego. Starostwo podpisało z miastem  porozumienie  
w sprawie wspólnej realizacji planowanego przedsięwzięcia.  50%  tego zadnia 
finansuje miasto,  pozostałe 50% finansuje powiat . Wskazana kwota stanowi 
pomoc finansową, do której przekazania powiat jest zobowiązany i stanowi 
całkowite rozliczenie kosztów budowy kanalizacji. Jest to uchwała intencyjna. 

Radni nie zgłosili uwag do ww. projektu uchwały i zaopiniowali go pozytywnie. 

 

4) wyrażenie zgody na przekazanie w drodze darowizny na rzecz Gminy 
Chęciny, nieruchomości położonej w obrębie Starochęciny gm. Chęciny, 
oznaczonej jako działka Nr 133/12, stanowiącej własność powiatu 
kieleckiego, 

5) zmiany Uchwały Nr II/13/10 Rady Powiatu w Kielcach z dnia 20 grudnia 
2010r.   w sprawie ustalenia składu osobowego Komisji Rewizyjnej Rady 
Powiatu  w Kielcach oraz wyboru jej przewodniczącego, 

Radni nie zgłosili uwag do ww. projektów uchwał i zaopiniowali je pozytywnie. 

 

6) rozpatrzenia wyników kontroli dokonanej przez Komisję Rewizyjną Rady 
Powiatu   w Kielcach,  

Michał Godowski, członek Zarządu Powiatu  -   wyjaśnił, że Komisja Rewizyjna 
przeprowadziła, zgodnie  z §  60 i 61 Statutu Powiatu Kieleckiego, kontrolę               
w PZD dotyczącą współfinansowania z gminami w zakresie inwestycji i 
remontów dróg oraz rzetelności wykonywanych remontów i budów dróg 
powiatowych   w okresie gwarancyjnym i pogwarancyjnym. Na podstawie  § 66 
Statutu sporządzony został protokół pokontrolny, który został podpisany przez 
kierownika kontrolowanej jednostki, Starostę Kieleckiego oraz członków 
Zespołu kontrolującego. Zgodnie z § 67 Statutu, Przewodniczący Rady , po 
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otrzymaniu protokołu końcowego, umieścił w porządku obrad sesji punkt 
dotyczący rozpatrzenia przez Radę wyników kontroli. W związku z powyższym 
podjęcie uchwały jest zasadne.                                                                                          
Jeśli chodzi o realizację inwestycji drogowych to okres jesienny jest okresem 
kulminacyjnym gdzie finalizuje się wszelkie  przedsięwzięcia, inwestycje, 
remonty ponieważ w I półroczu są  przeprowadzane rozstrzygnięcia przetargowe 
oraz podpisywanie umów. Wszystkie zadania  realizowane są zgodnie  z planem   
i z terminem. Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje prace prowadzone przez 
PZD. Dodał, że jest to  dużo, bo aż  1128 km dróg powiatowych. Na niedawnym 
spotkaniu grup wymiany doświadczeń,   była okazja poznać i wdrożyć się                    
w problematykę dróg w innych powiatach. Mimo, że w tych powiatach pracuje 
porównywalna kadra jak w PZD i zarządza tylko 200- 300 km dróg, to  przy 
ogromie dróg powiatowych (1128 km),  zamaszystych inwestycjach i wielu 
zamówień przetargowych,  to wszystko funkcjonuje  poprawnie.  

Radny Kazimierz Bielecki – uznał, że w zderzeniu z innymi powiatami 
odbiegamy  od nich w utrzymaniu na właściwym poziomie  naszych dróg. Jeśli 
powiat chce porównać się do innych, to ma dużo dróg ale robi je dużo gorzej. 
Być może spowodowane jest to brakiem funduszy. 

Michał Godowski,  członek Zarządu Powiatu  -  uważa, że wymusza to fakt, iż 
tych dróg jest dużo. Skierował  do radnych prośbę by w momencie zbliżania się 
do projektowania budżetu na przyszły rok zawnioskować o zakup ciągnika 
wielofunkcyjnego. Wyjaśnił, że na 3 obwody  drogowe tylko   w jednym 
obwodzie   w Chmielniku  znajduje się  taki ciągnik wielofunkcyjny, który 
kompleksowo załatwia sprawę koszenia poboczy i rowów. Gdyby  każdy obwód 
posiadał taki sprzęt to pobocza wyglądałyby inaczej. Koszt zakupu takiego 
ciągnika ok. 350 tys. zł. 

Radny Kazimierz Bielecki –zauważył, że wniosek musi wyjść z obwodu 
drogowego do  Zarządu Powiatu a następnie być skierowany na  Radę. 

Przewodniczący Komisji Ireneusz Żak –stwierdził, że stan dróg jest dobry                   
w stosunku do innych powiatów, natomiast utrzymanie dróg, ścinka poboczy itd. 
to jest jeszcze wiele do zrobienia. Zaapelował o sukcesywne wyposażanie 
każdego z obwodów  taki ciągnik wielofunkcyjny, by nie tracić czasu na  jego 
przemieszczanie się  z jednego do drugiego obwodu.  Powiat robi dobrze drogi 
ale musi dbać o dobre odprowadzanie wód gruntowych zapobiegające  zaleganiu 
wód.  
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Michał Godowski, członek Zarządu Powiatu  -  oznajmił, że Zarząd  ma na 
uwadze  zakup takiego sprzętu ale dobrzy by wniosek wyszedł również                       
z Komisji. Uważa, że lepiej wykonać  mniej  nowych  mas bitumicznych by 
pewne środki przekazać na odwodnienia czy czyszczenie rowów ponieważ tu 
jest wiele do zrobienia. Jeśli chodzi  o chodniki to jego koszt jest porównywalny  
z przebudową drogi. Gminy powinny poczuwać się bardziej niż do dróg do 
dofinansowania tych chodników, bo chodzi o bezpieczeństwo  mieszkańców 
gminy. Powiat często w te chodniki angażuje duże środki a nie poprawia się  
jakości dróg i podróżowania.   

Przewodniczący Komisji Ireneusz Żak – uznał, że powinien być to wniosek                    
z Komisji zajmującej się bezpieczeństwem również na drogach, żeby                           
w przyszłorocznym budżecie uwzględnić zakup takiego sprzętu. 

Radny Tomasz Pleban – uważa, że wniosek słuszny ale powinien być poparty 
odpowiednia analizą lub symulacją. Jako Komisja zwrócimy się do członka 
Zarządu o taką analizę, czyli  o ile wzrośnie wykaszanie, poprawa estetyki  dróg 
i bezpieczeństwa bo zgłoszenie zakupu kolejnego ciągnika za taką kwotę  musi 
mieć mocne uzasadnienie i argumenty by przekonać pozostałych radnych.  

Radny Ryszard Matuliński – potwierdza to co pan Godowski mówił odnośnie 
nawierzchni dróg  i chodników  bo często wykonanie chodnika jest jedyną 
rzeczą jaką gmina wykonać może dla swoich mieszańców. Trafne spostrzeżenie  
by kłaść nacisk na  konserwację tego co już jest na czyli wykaszanie rowów 
zapobiegające zalewaniu i na tych sprawach się koncentrować.  

W podsumowaniu   dyskusji  Komisja  wypracowała i skierowała do Zarządu 
Powiatu następującej treści wniosek; 

 
Komisja wnioskuje do Zarządu Powiatu  by w budżecie na przyszły rok 
zaplanować zakup dwóch ciągników wielofunkcyjnych (z odpowiednim 
sprzętem do koszenia poboczy i rowów) na potrzeby obwodów drogowych 

 

Komisja  w obecności 6 radnych – 6 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała 
powyższy wniosek. 

 

7) rozpatrzenia skargi na Starostę Kieleckiego. 
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Michał Godowski,  członek Zarządu Powiatu  -  wyjaśnił, iż pismo skarżącej 
wpłynęło do Rady Powiatu w dniu 18 maja 2011 r. i zostało potraktowane jako 
skarga, zgodnie z art. 226 kpa. Dotyczyło niewyegzekwowania przez Starostę 
Kieleckiego prawomocnej decyzji wydanej przez Wójta Gminy Zagnańsk,                       
a dotyczącej rozbiórki starego budynku mieszkalnego. W celu zbadania 
zasadności , skarga została skierowana przez przewodniczącego Rady Powiatu 
do Komisji Rewizyjnej. Komisja ta na posiedzeniu w dniu 23 sierpnia 2011 r. 
zapoznała się z dokumentacją w sprawie i wysłuchała wyjaśnień naczelnika 
Wydziału Budownictwa. W trakcie postępowania wyjaśniającego ustalono, iż             
w danym faktycznym brak jest podstawa prawnych do wszczynania 
postępowania egzekucyjnego w przedmiocie rozbiórki budynku. 

Radni nie zgłosili uwag do ww. projektu uchwały i zaopiniowali go pozytywnie. 

 

Ad. 7  

Sprawy różne. 

Radni żadnych spraw i uwag nie zgłosili.  

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Komisji Ireneusz Żak                 
o godz. 13.50 zamknął posiedzenie komisji. 

Protokołowała: I. Bęben  

 

Przewodniczący Komisji  

Ireneusz Żak 

 

 

 


